
بسكتبالازاعتمادبهمربيداخليضررنميكند
در حالي پس از رفتن بائرمن، فدراس��يون 
به دنبال جايگزين اين مربي آلماني اس��ت 
كه معتقدم اعتماد به مربي��ان ايراني براي 
سرمربي گري تيم ملي چاره درد بسكتبال 
كش��ورمان اس��ت.  ظرفيت بالايي در بين 
مربيان داخلي داريم كه هم اكنون در ليگ 
فعاليت مي كنند و ليگ اي��ران هر چند در 
سال هاي اخير با توجه به كمرنگ شدن نقش 
اسپانسرها و بازيكنان خارجي، پويايي سابق 
را ندارد، اما تيم ملي بسكتبال كشورمان ساخته و پرداخته همين ليگ است 
كه خروجي آن در تيم ملي هم ديده مي شود و اين مسئله نقش پررنگ مربيان 
ايراني را نشان مي دهد كه بسكتبال ايران را به اين مرحله رسانده اند. مربيان 
بزرگي در ليگ ايران مشغول فعاليت هستند، اما متأسفانه ديده نمي شوند. 
اين در شرايطي است كه در سال هاي اخير بارها شايستگي ها مربيان داخلي 
به اثبات رسيده اما متأسفانه فدراسيون از اين ظرفيت استفاده نكرده است 
و اين مربيان خارجي بوده اند كه سكان هدايت تيم ملي بسكتبال را بر عهده 
داشته است. اين در شرايطي است كه با توجه به مربيان و بازيكنان مستعدي 
كه در ليگ داريم، همه چيز براي مربي خارجي آماده و مهيا بوده و اين مربيان 
بهترين شرايط را داشته اند. اين شرايط خوب و بازيكنان آماده هم خروجي 
ليگ اس��ت كه مربيان ايراني در آن فعاليت مي كنند و آنها نقش زيادي در 
موفقيت هاي بسكتبال داش��ته اند. با اين حال فدراسيون همواره به دنبال 
گزينه هاي خارجي بوده است، در حالي كه اشاره شد در داخل كشور، مربيان 
بزرگي داريم كه مي توانند هدايت تيم ملي را بر عهده بگيرند و به طور قطع تيم 
ملي با يك مربي داخلي هم اگر بهتر نتيجه نمي گرفتند، مي توانستند همين 
نتايجي كه مربيان خارجي كسب كرده اند را ثبت كنند. در اين شرايط با توجه 
به اينكه اين روزها فدراسيون بسكتبال به دنبال سرمربي تيم ملي و جانشين 
بائرمن است، فدراسيون به مربيان داخلي اعتماد كند و از ظرفيت بزرگي كه 

در كشور وجود دارد براي موفقيت بسكتبال استفاده كند. 

جايبازيكنخارجيمديرخارجيبگيريم!
وحيد هاش��ميان يكي از چهره هاي آرام 
و خاص فوتبال ايران بوده و هس��ت. او كه 
به تازگي مدرك مربيگ��ري حرفه اي را از 
بوندس ليگا گرفته است، علاقه مند به كار 
در مربيگري است، اما هنوز اين زمينه براي 
او مهيا نشده است! هر چند در ابتداي فصل 
شايعاتي مبني بر مربيگري او در ليگ برتر شنيده مي شد، اما به نظر 
مي رسد او دوست دارد در خارج از ايران وارد عرصه مربيگري شود. او 
درباره شرايط فعلي فوتبال ايران مي گويد: »يكي از مواردي كه هميشه 
در ليگ ما بوده است استفاده از بازيكنان خارجي است تا آنها را روي 
نيمكت بنشانيم. اما سؤال اين جاست چرا دنبال مدير خارجي نيستيم؟ 
هر چند فوتبال ما تفاوت هايي با فوتبال روز دنيا دارد، اما مديران ما در 

كنار مديران خارجي مي توانند چيزهاي زيادي ياد بگيرند.«

فوتبالماومديرخارجي؟!
وحيد هاشميان مي گويد: »چرا ما در فوتبال به دنبال مديران خارجي 
نمي رويم، مديران ما در كنار مديران خارجي مي توانند چيزهاي زيادي 
ياد بگيرند.«  اين حرف از زبان فوتباليست بااخلاق و حرفه اي و شاخصي 
بيان مي شود كه اصول فوتبال را به خوبي فراگرفته، ادامه داده و با آن 
رشد كرده و اكنون نيز براي ادامه موفقيت هايش با همان اصول و نظم 

مثال زدني پيش مي رود. 
هاش��ميان مي پرس��د چرا دنبال مدير خارج��ي نمي رويم و م��ا از او 
مي پرسيم كه وحيد خان هاشميان اصلًا مگر ما در فوتبالمان مشكل 
مديريتي داريم؟ اص��لًا تا حالا چندبار ديده ايد كه بعد از شكس��ت ها، 
مديري در فوتبال ايران جابه جا شود؟ يا بركنار شود؟ يا بيايد و به مردم 

بگويد من مقصرم و مديريت من مشكل داشت. 
در فوتبال ايران هميش��ه بازيكن، كادرفني و سرمربي مقصران اصلي 

هستند و به راحتي هم كنار مي روند، اما مديريت، هرگز!
وحيد هاشميان عزيز شما در مكتبي فوتبال را آموخته ايد كه مديران آن 
ملزم به پاسخگويي هستند و چون بايد پاسخگو باشند بنابراين با تمام 
وجود كار مي كنند و اين معني همان جمله اي است كه هميشه گفته اي 
»فوتبال حرفه اي يعني تمركز روي كار« و اين ش��امل همه مي شود و 

اول از همه مديريت و مديران فوتبال را در بر مي گيرد. 
مديران فوتبال ايران هميشه هستند، بدون پاسخگويي، بدون ترس از 
شكست و حتي بعضاً بدون نگراني براي جابه جايي، پس چه چيزي بايد 

از يك مدير كاربلد خارجي بياموزند؟
درد فوتبال ايران همين عدم پاسخگويي و تعهد مديران است، ما وقتي 
بازيكن خارجي هم مي آوريم سعي نمي كنيم از داشته ها و تجربياتش 
استفاده كنيم چون اصولاً چيزي به اسم يادگيري وجود خارجي ندارد. 
حالا تصور كنيد مدير خارجي بياوريم و او قرار باشد به مديران كاربلد! 
فوتبال ايران مديريت حرفه اي و تمركز روي كار را بياموزد، اتفاقي كه 

رخ مي دهد قابل بيان نيست. 
وحيد هاشميان حتماً خوب مي داند جايگاهي كه اكنون فوتبال ايران 
در آسيا و دنيا دارد نه به سبب مديريت و توانمندي هاي مديران فوتبال 
كه به جهت تلاش بازيكنان و خ��ون دل خورد ن هاي مربيان رده هاي 
باشگاهي و ملي است، البته اين را هم خوب مي داند كه همين مديران 
تمام اين موفقيت ها و پيروزي ها را ب��ه نام خود ثبت و ضبط كرده اند و 

احدي هم نمي تواند خلاف اين را بگويد و ثابت كند. 
چنين مديريتي آيا برمي تابد كه ضعيف و ناكارآمد عنوان شود؟ چنين 
مديريتي آيا مي پذيرد كه كسي با هر عنوان از فوتبال حرفه اي دنيا بيايد 

تا در كنارش مديريت بياموزد؟
وحيد هاشميان درست مي گويد فوتبال ايران بايد به جاي بازيكن مدير 
بياورد، چون مشكل اصلي فوتبال ايران ايراد مديريتي است اما نكته مهم 
اينجاست كه در اين فوتبال تماشاگر، هوادار، بازيكن، مربي، كوچك و 
بزرگ و پيشكسوت همه مي دانند مديريت ايراد دارد، اما وقتي اين باور 
در مديران فوتبال وجود ندارد كاري نمي توان انجام داد و بايد به همان 
آوردن بازيكن خارجي قناعت كرد، آن هم با پروسه اي مشخص، قرار 
نيس��ت حتي بازيكن خارجي نيز چيزي به اندوخته هاي فوتبال ايران 
اضافه كند، او مي آيد بازي مي كند و موفق يا ناموفق پولش را مي گيرد و 
مي رود. حضور احتمالي مدير خارجي كاربلد هم دقيقاً همين سرانجام 
را دارد، شايد آقايان به اين نتيجه برسند كه بايد مدير خارجي بياورند 
به هر حال براي پركردن رزومه و كارنامه دوران مديريتش��ان خوب و 
باكلاس است، اما اين وسط دلال ها خوب پول مي چاپند، مدير خارجي 
خوب پول مي گيرد و مديريت و مدي��ران داخلي وقيح تر از قبل دنبال 

پست مي گردند، نمونه هايش همين حالا هم قابل مشاهده است. 

درخشش بازيكنان 
شيوا نوروزي
   گزارش

ايراني ش�اغل در 
ليگ هاي اروپايي 
همچنان ادام�ه دارد. در حالي كه در ليگ برتر 
كشورمان خبري از بازي هاي باكيفيت نيست 
فوتباليست هاي وطني كه در تيم هاي خارجي 
عضويت دارند از فرصت اس�تفاده مي كنند و 
استعدادهاي خود را به رخ اروپايي ها مي كشند. 
گلزني هاي متوالي فوتباليست هاي كشورمان 
خوشبختانه در ليگ هاي معتبر فوتبال قاره سبز 
دنباله دار بوده و در هر بازي شاهد گل هاي زيبا و 
همچنين عملكرد درخش�اني از آنها هستيم. 
در بين بازيكناني كه پيراهن تيم هاي خارجي را به 
تن كرده اند عليرضا جهانبخش، رضا قوچان نژاد، 
سردار آزمون، كريم انصاري فرد و مسعود شجاعي در 
موفقيت هاي تيم هايشان نقش مهمي داشته اند و از 

آن ها به عنوان مهره هاي كليدي ياد مي شود. 
   بازگشت رؤيايي جهانبخش

همين چن��د روز پيش ب��ود كه گلزن��ي عليرضا 
جهانبخش در ليگ هلند بازتاب گسترده اي داشت. 

تيم آلكمار در اين فصل از رقابت هاي ليگ با تكيه 
برتوانايي هاي بازيكن ايراني خ��ود نتايج خوبي را 
كسب كرده اس��ت. اين تيم در آخرين ديدار خود 
در حالي حريفش را سه بر يك از پيش رو برداشت 
و در رده پنجم اردويسه )ليگ هلند( قرار گرفت كه 
جهانبخش دو گل به ثمر رساند و يك پاس گل نيز 
به هم تيمي اش داد. ملي پوش ايراني در حالي در 
اين فصل پنج گل براي آلكمار زده كه در چند بازي 
قبل تيمش نيمكت نشين بود. با اين حال دو گل 
و يك  پاس گل بازگشتي رؤيايي براي اين بازيكن 
رقم زد. در حال حاضر عليرضا جهانبخش سومين 
گلزن آلكمار به شمار مي رود. در پنجره زمستاني 
اخباري مبني بر پيش��نهاد آژاكس آمستردام به 
مهاجم كشورمان به گوش رسيد. عملكرد درخشان 
جهانبخش سبب شد اين بازيكن در تيم منتخب 

ليگ هلند قرار بگيرد. 
   قوچان نژاد عصاي دست سرمربي

ديگر لژيونر ما در اردويسه شنبه شب پيروزي رؤيايي 
را براي تيمش رقم زد. رضا قوچان نژاد در مصاف با 
دن هاگ در تركيب اصل��ي هيرنفين قرار گرفت و 

دوبار دروازه حريف را باز كرد تا تيمش همچنان رده 
چهارم ليگ را در اختيار داشته باشد. نكته جالب 
اينكه گوچي در عرض 63 ثانيه دو گل سرنوشت ساز 
براي هيرنفين به ثمر رساند. پيش از اين هم قوچان 
نژاد با گلزني سبب صعود تيمش به يك چهارم نهايي 
جام حذفي هلند شده بود. هيرنفين يكي از بهترين 
نتايجش را در اين فصل گرفته، بهترين گلزن تيم 
قوچان نژاد ايراني اس��ت كه با زدن 10 گل در اين 
فصل عصاي دست سرمربي تيم به شمار مي رود. 
گوچي همچنين آقاي گل سال 2016 هيرنفين لقب 
گرفته است. قوچان نژاد در خصوص گلزني هاي اخير 
خود اظهار داشت: »نمي خواهم با صداي متكبرانه 
حرفي بزنم، اما ما هيچ گاه در طول بازي عقب نشيني 
نداشتيم. فكر مي كنم كه مي توانستيم زودتر هم به 
گل برسيم. يك گل ديگر من هم مي توانست مورد 

تأييد قرار بگيرد و شنيدم آفسايد نبود.«
   آزمون مورد خواست همه

اين بازيكن ايراني در ليگ روسيه جايگاه خوبي 
دارد. تا جايي كه با پيش��نهادهاي زيادي روبه رو 
شده است. س��ردار آزمون كه محبوبيت زيادي 

در روسيه دارد لقب سومين بازيكن برتر فوتبال 
اين كشور در سال 2016 را به خود اختصاص داد. 
تيم هاي خواهان آزمون هر روز بيشتر مي شود؛ 
دورتموند و ليورپول از جمله تيم هايي هس��تند 
كه گفته مي شود به جذب اين مهاجم علاقه مند 
هستند. در عين حال علي اوزدينوف مدير باشگاه 
روستوف ضمن تأييد يك پيشنهاد خوب اروپايي 
از بررسي جدي آن خبر داده اس��ت. با اين حال 
سردار آزمون قطعاً فصل را در روستوف به پايان 
مي رس��اند. آزمون در خصوص پيش��نهادهاي 
اروپايي اش گفت: »هنوز چيزي مشخص نيست. 
الان تمام تمركزم را روي تمرينات گذاشته ام تا 
بتوانم پيشرفت لازم را داشته باشم. اين هم براي 
خودم خوب است و هم براي تيم. سعي مي كنم 

بهترين تصميم را در زندگي فوتبالي ام بگيرم.«
   ادامه درخشش كريم در يونان

انتقال او به تيم المپياكوس اتفاقي بزرگ براي فوتبال 
ايران بود. كريم انصاري فرد كه با جدا شدن از ليگ 
پرحاشيه فوتبال كشورمان خوش درخشيده  است 
به پيش��نهاد المپياكوس يونان پاسخ مثبت داد و 
قرارداد همكاري امضا كرد. مهاجم اردبيلي در تيم 
پيش��ين اش يعني پانيونيوس عملكرد درخشاني 
داش��ت؛ اين تيم در رده چهارم ج��دول رده بندي 
است و انصاري فرد گل هاي حس��اس زيادي براي 
پانيونيوس به ثمر رسانده است. همين مسئله نيز 
موجب شد تا س��ران المپياكوس پس از مذاكره با 
انصاري فرد اين بازيكن را جذب كنند. قرارداد او سه 
سال و نيمه است و سالانه 500 هزار يورو دريافت 
مي كند. المپياكوس صدرنش��ين قدرتمند ليگ 
يونان اس��ت كه با تيم دوم 12 امتياز فاصله دارد. 
مهاجم بهترين تيم آس��يا پيراهن شماره 17 اين 
تيم را به تن مي كند. پاناتينايكوس ديگر تيم يوناني 
بود كه براي به خدم��ت گرفتن انصاري فرد تلاش 
مي كرد. كريم انصاري فرد در اولين اظهارنظرش پس 
از پيوستن به تيم جديدش ابراز اميدواري كرد تا در 

المپياكوس نيز درخشش هايش را تداوم بخشد. 
   رضايت پانيونيوس از شجاعي

 هافبك كشورمان همچنان عضو تيم پانيونيوس 
اس��ت و حالا كه هم تيمي ايراني اش رفته به نظر 
مي رس��د او نيز به دنبال تيم جدي��دي مي گردد. 
مسعود شجاعي در سال 2016 به عنوان بهترين 
هافبك اين تيم يوناني ش��ناخته شد. اخيراً نيز در 
ديدار حس��اس اين تيم با پاناتينايك��وس يكي از 
دوگل تيمش را زد تا سه امتياز شيرين به حساب 
تيم فعلي اش واريز شود. گفته مي شود مسئولان 
پانيونيوس با توجه به عملكرد بازيكن ايراني خود 
مخالف جدايي او هستند. هرچند كه به نظر مي رسد 
در صورت ارائه پيشنهادهاي بهتر شجاعي شانس اش 

را براي حضور در تيم هاي ديگر محك مي زند. 
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

برايآرامشازتيراندازيرفتم
بالاخره پس از ماه ها كشمكش سيد مهدي 
هاشمي از رياست فدراسيون تيراندازي 
كنار گذاش��ته شد و ش��نبه شب مهدي 
مبيني از طرف وزارت خانه در راس��تاي 
اجراي دادنام��ه ديوان عدال��ت اداري به 
عنوان سرپرس��ت اين فدراسيون معرفي 
ش��د. مهدي هاش��مي ضمن انتقاد از ش��يوه اعلام تغيير توسط 
مسئولان ورزشي كشور گفت: »اقدام وزارت خلاف منشور المپيك 
است. متعجب هستم از نوع رفتار و برخورد مدعيان اخلاق مداري 
و جوانمردي در ورزش كشور! از طريق ديوان عدالت اداري كشور 
مشكل پيش آمده را پيگيري خواهد كرد. من به رأي وزير تمكين 
كردم، اما اين به معناي اين نيست كه رأي را قبول دارم. قطعاً اين 

موضوع عواقب داخلي و خارجي زيادي به همراه خواهد داشت.«

فريدون حسن

بازگشتآندوبهاستقلال
هافبك مياني ماشين سازي بعد از تسويه 
حس��اب قراردادش به صورت رسمي از 
اين تيم جدا شد و به زودي به استقلال 
تهران مي پيون��دد. آندرانيك تيموريان 
بعد از حضور در باش��گاه ماشين سازي 
در نهايت با مسئولان تيم به توافق نهايي 
دست يافت و قراردادش را با اين تيم فسخ كرد. اين اتفاق در حالي 
رخ داد كه اين بازيكن چند روز قبل با مسئولان باشگاه استقلال 
به توافق رس��يده و براي عقد قرارداد با اس��تقلال منتظر صدور 
رضايتنامه اش بود. آندرانيك تيموريان ديروز با حضور در آخرين 
تمرين ش��اگردان فرهاد كاظمي با هم تيمي هايش خداحافظي 
كرد. پيش از اين يكي از مسئولان هيئت مديره عنوان كرده بود 

كه آندو از استقلال به تيم ملي بر مي گردد!

مصطفي هاشمي

 كارشناس بسكتبال

سعيد احمديان

از گلزني هاي قوچان نژاد و جهانبخش تا انتقال انصاري فرد به المپياكوس

طوفانلژيونرهايايرانيدرقلباروپا

سوءاستفاده يك سايت آلماني از تصوير بهداد سليمي در تبليغ ماده مخدر 
ماري جوانا واكنش اين وزنه بردار و فدراسيون را به همراه داشت. در همين 
راستا علي مرادي، رئيس فدراسيون وزنه برداري در نامه اي به كيومرث 
هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك درخواست كرد كه پيگيري هاي 
لازم از كميته بين المللي در خصوص رفتار رس��انه آلماني انجام شود. 
بهداد س��ليمي در واكنش به اين اتفاق گفت: »پس از ديدن آن عكس 

تعجب كردم. اول اصلاً نمي دانستم آن ماده سبز رنگ چه چيزي است و 
فكر مي كردم در جهت حمايت از فضاي سبز است. نمي دانم كه چرا آن 
رسانه آلماني از عكس من استفاده كرده، اما به شدت پيگير ماجرا هستم. 
شكايت از آن رسانه را بايد كميته ملی المپيك انجام دهد. فدراسيون 
نامه نگاری ها را با كميته ملی المپيك انجام می دهد تا كميته ملی المپيك 

به عنوان مرجع ورزش ايران از آن رسانه آلمانی اعلام شكايت كند.«

تبليغماريجوانادرسايتآلمانيباعكسبهداد!

بايددريونيورسيادموفقباشيم
نشست هيئت رئيسه فدراسيون ملي ورزش هاي دانشگاهي در حالي با حضور 
دكتر فرهادي، وزير علوم، تحقيقات و فناوري برگزار شد كه وزير به اهميت 
موفقيت در يونيورس��ياد تأكيد فراوان داشت: »حضور فعال در صحنه هاي 
بين المللي و موفقيت ها و نتايج ارزشمند در يونيورسياد دانشجويان، مسابقات 
جهاني و آس��يايي نماد و جايگاه خوبي را براي آموزش عالي در صحنه هاي 
بين المللي به وجود آورده است و بايد با تدوين و اجراي برنامه هاي دقيق شاهد 
حضوري پررنگ تر و موفقيت هاي بيشتر ورزش دانشجويان به ويژه در مسابقات 

بيست و نهمين يونيورسياد دانشجويان جهان در چين تايپه باشيم.«
-------------------------------------------------------------

هفتميبانوييخنوردايراندرجامجهاني
نماينده بانوان ايران در مسابقات جام جهاني يخ نوردي به مقام هفتم دست 
يافت. سومين مرحله جام هاي جهاني يخ نوردي درحالي به پايان رسيد كه 
زينب كبري موسي توانست به جمع هشت نفر پاياني صعود كند، اما درتقابل 
با قهرمان جهان ماريا تلوكونيا از صعود به مرحله بعد بازماند و به هفتمي 
جهان بسنده كرد. همچنين در اين رقابت ها زهره عبدالله خاني سيزدهم 
ش��د. در بخش آقايان نيز كه با برتري روس ها همراه بود مسعود زينالي، 
مهدي پهناور و سعيد محمودي به جايگاه هاي 17، 23 و 26 دست يافتند و 

محمدرضا صفدريان به دليل سقوط حذف شد. 
-------------------------------------------------------------

خطرجريمه9ميليارديبيخگوشپرسپوليس
سرخپوشان تهراني در حالي يك از مدعيان قهرماني اين فصل رقابت هاي ليگ 
برتر هستند كه هر لحظه ممكن است به دليل مشكلات پرونده ژوزه مانوئل، 
با مشكلي اساسي مواجه شوند. جلسه سرنوشت ساز باشگاه پرسپوليس در 
دادگاه عالي ورزش )CAS ( دو روز ديگر برگزار مي شود تا وضعيت پرونده 
چهار مربي پرتغالي پيشين اين باش��گاه مشخص شود. پرسپوليس بعد از 
محكوميت به پرداخت مطالبات »ژوزه مانوئل« سرمربي پيشين پرتغالي خود 
به همراه سه دستيارش از سوي فيفا است و اين پرونده را به دادگاه عالي ورزش 
)CAS( كشاند. اما در صورتي كه مستندات باشگاه پرسپوليس در دادگاه 
كاس قانع كننده نباشد، اين باشگاه با احتساب جريمه هاي ديركرد بايد مبلغي 

در حدود ۹ميليارد تومان به اين مربيان پرتغالي پرداخت كند.

برآوردهشدنآرزويهوادارمعلولتراكتور
آرزوها، روياهاي دست نيافتني يا دور دستي هستند كه هر انساني انبوهي 
از آنها را براي خود دارد. گاهي اما برآوردن آرزوي برخي، كار چندان سختي 
هم نيست و تنها اندكي توجه و همت و نگاهي مهربان مي خواهد. تمرين 
روز شنبه تراكتورسازان تبريزي، صحنه اي از محقق شدن يكي از همين 
آرزوهاي بزرگ بود. آرزويي كه محمد ابراهيمي به زيبايي به آن جامع عمل 
پوشاند. يكي از هواداران تراكتور، آرزوي حضور در تمرين اين تيم و ديدن 
محمد ابراهيمي را داشت. آرزويي كه محمد ابراهيمي به محض اطلاع از آن، 
 شرايط را براي برآوردنش مهيا كرد و اين هوادار معلول را با خود به تمرين 

تراكتور برد تا شاهد شادي خالصانه او از برآورده شدن آرزويش باشد.

ادامه حاشيه هاي تيم ملي با بيانيه كرش و پاسخ تاج

توپرابهزمينهممياندازند!
خبري از آرام ش��دن فضا نيس��ت و همچنان فوتبال كش��ورمان درگير 
حاشيه هاي اس��تعفا و درگيري كارلوس كرش و برانكو است. در آخرين 
موضوع گيري هم پس از اينكه هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال به صورت 
رسمي با استعفاي سرمربي پرتغالي مخالفت كرد، كرش هم در بيانيه اي پر 
از نيش و كنايه، مسئوليت نتايج تيم ملي در ادامه كارش در ايران را به گردن 
فدراسيون فوتبال انداخت و اعلام كرد كه با ادامه چنين وضعي كه ايده آل 
وي نيست، صعود تيم ملي به جام جهاني هم به خطر مي افتد، البته تاج ديروز 
در مصاحبه اي از حمايت همه جانبه از برنامه هاي كرش خبر داده و اشاره 
كرده است كه طبق برنامه كرش، تيم ملي پيش خواهد رفت و قرار نيست با 

توجه به اتفاقات اخير خللي در اجراي اين برنامه پيش بيايد. 
   كرش: مسئوليت نتايج تيم ملي ديگر با من نيست!

شامگاه ش��نبه بود كه كرش بعد از رد شدن رس��مي استعفايش توسط 
فدراسيون فوتبال آخرين بيانيه خود را در صفحه فيس بوكش منتشر كرد و 
مسئوليت نتايج و سرنوشت تيم ملي را به عهده فدراسيون فوتبال انداخت. او 
در اين بيانيه ۹ بندي نوشته است: »بعد از درخواست استعفايم، اجازه بدهيد 
اين را به طور رسمي اعلام كنم: بعد از اتفاقات و درگيري هاي اخير در مورد 
تيم ملي در طول كمپ تمريني دبي، در روز ششم ژانويه من درخواست 
استعفايم از سرمربي گري تيم ملي ايران را بدون هيچ درخواست يا غرامت 
مالي ارائه دادم. اين درخواست با رئيس فدراسيون آقاي تاج مطرح شد، بعد 
از اينكه ايشان تأييد كرد شرايط و توانايي اجراي سومين برنامه آماده سازي 
جام جهاني كه از قبل پذيرفته شده بود را به دلايل مختلف از جمله مخالفت 
سيستماتيك آقاي برانكو ايوانكوويچ ندارد. با توجه به فراهم نبودن شرايط 
سومين برنامه آماده سازي تيم ملي، من نگراني جدي حرفه اي خودم را از 
آينده تيم ملي و موفقيت در مرحله مقدماتي جام جهاني اعلام كردم. بعد 
از ارائه استعفايم اكنون يك نامه رسمي از فدراسيون دريافت كردم كه با 
درخواست استعفايم مخالفت شده است. مي توانم درك كنم كه تصميم 
رئيس و هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال ايران نشانه اي بر اعتماد و اطمينان 
از تعهد شخصي، حرفه اي و مهارت من است و همين طور به صداقت و تعهد 
كامل من به تيم ملي. اين باعث افتخار من است اين مسئوليت را باز هم در 

اختيار بگيرم و اين تأييد مسئوليت بيشتري براي من به همراه دارد. 
با اين حال مي خواهم تأكيد كنم كه برنامه سوم آماده سازي ما كه تيم ملي 
را به بالاترين سطح مي رساند و باعث افزايش شخصيت تيم ملي در دنيا 
مي شد، به دليل مخالفت دائمي و سيستماتيك آقاي برانكو و ساير اشخاص 
ورزشي حالا به پايان رسيده است. از حالا به بعد برخلاف ساير تيم هايي 
كه براي رسيدن به جام جهاني تلاش مي كنند، تيم ملي ايران به تمرين و 
بازي در تاريخ ها، استانداردها و ضوابط فيفا محدود شده است، همان طور 
كه مشاوران ارشد تيم ملي فوتبال ايران تصميم گيري كرده اند. اين برنامه 
محدود آماده سازي فيفا كه ما را در مضيقه قرار مي دهد نه تنها مورد تأييد 
من نيست، بلكه عدم تأييد و مخالفت كامل من را هم در پي دارد. معتقدم 
كه اين برنامه غيرمسئولانه، صعود ايران به جام جهاني را به خطر مي اندازد. 
در نتيجه، اجازه بدهيد روشن كنم: ترديدي نيست كه اين برنامه جديد 
آماده سازي جام جهاني نتيجه تصميم يك جانبه فدراسيون، رئيس و هيئت 

رئيسه است و در نتيجه مسئوليت كامل آن هم با آنهاست.«
   تاج: كرش نگراني نداشته باشد

پس از بيانيه تند و تيز كرش حالا فدراسيون فوتبال با يك چالش جدي روبه رو 
شده اس��ت، هر چند كرش حرف از رفتن نزده است، اما صحبت هايي كه در 
بيانيه اش مطرح كرده نشان از اين دارد كه مي خواهد نارضايتي اش را به گوش 
مسئولان فدراسيون برساند و اتفاقاتي كه ممكن است با توجه به اين حاشيه ها 
گر يبان تيم ملي را بگيرد، رفع مسئوليت كند. با توجه به اين موضع گيري ها، 
هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال قرار است تشكيل جلسه دهد. مهدي تاج هم در 
روزهاي آينده قرار است در جلسه اي مشترك با كرش، آخرين وضعيت تيم ملي 
را بررسي كند. البته رئيس فدراسيون فوتبال در مصاحبه اي كه از وي ديروز روي 
خروجي سايت رسمي فدراسيون فوتبال قرار گرفت، به كرش اطمينان خاطر 
داد كه برنامه هايش به نحو احسن اجرا خواهد شد. تاج گفته است: »برنامه هاي 
قبلي تيم   ملي كه به تأييد باشگاه ها و سازمان ليگ برتر رسيده است، بدون تغيير 
اجرا خواهد شد. در آينده اي نزديك جلسه اي را با كرش برگزار خواهيم كرد. 
هدف ما رفع نگراني هاي موجود بين هواداران فوتبال است. قدر مسلم تمامي 
برنامه هاي قبلي كه به سازمان ليگ توسط سرمربي تيم   ملي فوتبال ارائه و با 

باشگاه ها نهايي شده است، به نحو احسن اجرا خواهد شد.«
رئيس فدراسيون فوتبال ادامه داده است: »برنامه جديد خارج از برنامه قبلي 
براي تيم ملي نيست و پس از برگزاري نشست با مديران باشگاه ها زمينه اجرايي 
كردن آن را فراهم مي كنيم. باز هم اعلام مي كنم برنامه هاي قبلي تيم   ملي كه به 
تأييد باشگاه ها و سازمان ليگ برتر رسيده است، بدون تغيير اجرا خواهد شد.«

سربازايرانم
دور جديد تمرينات تيم ملي كشتي فرنگي با دعوت از نفرات المپيكي 
از سوي علي اشكاني همراه شد و درحالي كه بسياري در انتظارند، 
ببينند پس از پنج ماه استراحت المپيكي ها در اين تمرينات حاضر 
مي شوند يا نه، سعيد عبدولي دارنده برنز ريو مي گويد كه قطعاً به تيم 
ملي كمك مي كند: »نه غروري و نه ادعايي دارم. كاري هم به كسي 
ندارم. سرباز ايران هس��تم و هركاري از دستم برآيد براي تيم ملي 

مي كنم و به زودي به مرز آمادگي مي رسم.«

سيامندرحماندرجمعورزشكارانتماشايي
س��يامند رحمان در جمع »ورزشكاران تماش��ايي« وزنه برداري 
معلولان قرار گرفت. سايت رسمي كميته بين المللي پارالمپيك، 
قوي ترين مرد داراي معلولي��ت جهان را به عن��وان يكي از 230 
ورزش��كار تماش��ايي معرفي كرد كه از س��ال 2017 تا بازي هاي 
پارالمپيك 2020 توكيو مي توانند خبرس��از باشند. پيش از اين 
زهرا نعمتي در تيروكمان، بهزاد زادعلي اصغر در فوتبال پنج نفره و 

مرتضي مهرزاد در واليبال نشسته از ايران معرفي شده بودند. 

ورزشقهرمانيباجيبخالينميشود
مصطفي زارع،  مشتزن وزن 64 كيلوگرم ايران كه فني ترين بوكسور 
كشور در سال ۹3 شد، با بيان اينكه با جيب خالي نمي توان به ورزش 
قهرماني ادامه داد، گفت از اين به بعد فقط براي س��لامتي تمرين 
مي كند: »مشكلات به حدي است كه نمي توانيم به راحتي ورزش 
كنيم. بايد به فكر كسب درآمد باشيم و با اين شرايط وقتي براي ورزش 
قهرماني نداريم و به همين دليل بسياري از بوكسورهاي لرستاني اين 

رشته را كنار گذاشتند و من هم ناچار به اين كار هستم.«

نيمكتتيممليبسكتبالبهمهرانحاتميرسيد
تكليف نيمكت تيم ملي بسكتبال سرانجام ديشب مشخص شد. در جلسه كميته فني ديروز فدراسيون 
بسكتبال مهران حاتمي به عنوان سرمربي تيم ملي ايران انتخاب شد. پس از اينكه درك بائرمن از ايران 

رفت، مسئولان فدراسيون مهران شاهين طبع را كه دستيار او در تيم ملي بود به عنوان 
جايگزينش انتخاب كردند. در جلس��ه كميته فني هم به گفته محمود مشحون 
تمام اعضا موافق س��رمربي گري شاهين طبع بودند، اما س��رمربي پتروشيمي به 
دليل درگيري تيمش در ليگ برتر و باشگاه هاي غرب آسيا اين سمت را قبول نكرد. 
شاهين طبع اعلام كرد تيمش مسابقات مهمي پيش رو دارد و با توجه به تعهدي كه 
نسبت به پتروشيمي دارد نمي تواند هدايت تيم ملي را قبول كند. سرانجام عصر ديروز 

فدراسيون بسكتبال در جلسه كميته فني خود مهران حاتمي سرمربي كنوني 
تيم بسكتبال شهرداري تبريز را به عنوان سرمربي تيم ملي براي رقابت هاي 
غرب آسيا انتخاب كرد. حاتمي پيش از اين سابقه حضور در كادر فني 
تيم ملي بزرگسالان را دارد و در سال 2012 نيز تيم ملي جوانان را به جام 
جهاني جمهوري چك برد. اردوي تيم ملي بسكتبال ايران براي حضور 

در رقابت هاي بسكتبال غرب آسيا از دوم بهمن آغاز خواهد شد.

باايرانبهدنبالنيمهنهاييالمپيكم
ايگوركولاكوويچ، سرمربي سابق صربستان، يكي از اصلي ترين گزينه هاي فدراسيون واليبال است. مربي كه 
به داشتن نظم و ديسيپلين شهره است و يك سايت معتبر كروات او را ميراث دار مربيان نام آشناي كرواسي 
نظير كواچ، ست كوويچ و گائيچ روي نيمكت تيم ملي واليبال ايران مي خواند كه با توجه 
به روحيه و سبك كاري كه دارد مي تواند يك گزينه ايده آل براي واليبال ايران باشد. 
چراكه مربيان كروات همواره تأثير خوبي روي واليبال ايران داشتند. البته خود او نيز 
پيشنهاد ايران را مايه افتخار و چالشي جذاب مي خواند: »واليبال ايران سال هاست 
در حال رشد و ارتقاي سطح كيفي خود است. حس رقابت و جاه طلبي ايران يك 
نقطه مثبت و هيجان انگيز و پوئني مثبت براي مربي جديد است. ضمن اينكه ليگ 
ايران هرسال بيشتر باعث پيشرفت واليبال اين كشور مي شود. درهاي ليگ 
واليبال ايران به روي مربيان و بازيكنان خارجي باز است كه باعث تبادل دانش 
و كيفيت آن شده و در بالا رفتن كيفيت و كميت اين ليگ تأثيرگذار بوده است 
و ثابت مي كند كه واليبال ايران از ايده هاي جديد و نو استقبال مي كند. اگر من 
سرمربي تيم ايران شوم، رؤياهاي بلندپروازانه اي دارم و يك هدف روشن را دنبال 

مي كنم و آن نيمه نهايي واليبال المپيك توكيو است.«

دنيا حيدري
  منهاي فوتبال


